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NEJVĚTŠÍ ŘECKÝ HRDINA ACHILLES SE 

PŘIDÁVÁ K VÝPRAVĚ PROTI TRÓJI  

 
Pro náš Mykénský zpravodaj je čest přinést jako první zprávu, že účast na chystané 

válce proti Tróji přislíbil i největší řecký hrdina – Achilles. Náš týdeník s ním získal 

exkluzivní rozhovor: 

 

Mocný válečník z královského rodu, kterého jako malého koupala jeho matka 

ve vodách řeky Stix, což ho učinilo prakticky nezranitelným. Šíří se ale drby, že 

je možné zranit vás na kotníku, protože za ten vás matka držela. Je to pravda? 

 

Tyto informace mohu absolutně vyvrátit, jsem naprosto nezranitelný po celém těle 

včetně obličeje. Žádný bojovník ale zatím nebyl dost dobrý na to, aby se mě mečem 

nebo kopím dotknul. 

 

Co si na takovou válečnou výpravu berete za výbavu? 

 

Nezbytností je pochopitelně moje věrná družina Myrmidonů, kteří se mnou prošli 

nejedno dobroudružství a mohu se na ně naprosto spolehnout. Dále pochopitelně 

potřebuji stan, věci na spaní, jídlo na páteční plavbu, vlajku naší družiny, nádobu na 

jídlo a na pití, nějaké peníze. Samozřejmostí je také nádherná zbroj, kterou pro mne 

vykoval božský  kovář Hefaistos. A vhodný civilní oděv, na ten nesmím zapomenout. 

 

Proč jedete do války? Jaké jsou vaše cíle, čeho tam chcete dosáhnout? 

 

Považuji únos královny Heleny za zcela neodpustitelný čin a myslím, že cíl výpravy je 

spravedlivý. Ale mým hlavním cílem je najít nesmrtelnou slávu – vybojovat tolik 

vítězství a porazit tolik trójských bojovníků, aby se moje jméno stalo navždycky 

slavným. Velmi se těším na souboj s princem Hektorem, vrchním velitelem trojského 

vojska. Věřím, že to bude krásný souboj a zvu všechny, aby se na něj přišli podívat. 

 

Nebojíte se, že se vám v bitvě něco stane? 

 

Jak jste již zmínili na začátku, jsem největší řecký hrdina všech dob a vůbec se 

nebojím – naopak, bát by se měli všichni trójané! 

 

Jaký je váš názor na velitele vojska – mykénského krále Meneláa? 

 

Nemám ho příliš v lásce, ale je to vrchní velitel a já jeho rozkazy budu respektovat. 

Dokud bude mým vojákům náležet spravedlivý podíl na kořisti, pak nemám problém. 

 



Jaká je vaše oblíbená zbraň? 

Jsem expertem na všechny druhy zbraní, ovládám mistrně meč, dýku i sekeru. 

Nejraději mám ale kopí a to zejména vrhací Doporučuji každému, kdo se chystá na 

výpravu, důkladný trénink s touto zbraní. Každý správný voják by měl umět vrhat 

kopím co nejdál a co nejpřesněji, bude se mu to určitě hodit. 

 

Je ještě něco, co byste chtěl vzkázat našim čtenářům? 

 

Jeden věštec prohlásil, že voják který první vyskočí na trójský, určitě během války 

zemře. Hodlám se postavit těmto pověrám a vyskočím na břeh jako první, abych 

armádu inspiroval. 

 

Děkujeme za rozhovor a přejeme v následující válce hodně štěstí! 

 

 
Ilustrační kresba – očekávaný průběh souboje Achillea a Hectora 

 

 

 

 

 

Námět na aktivitu s dětmi: 

 

Uspořádejte závody v hodu oštěpem. Můžete měřit vzálenost, přesnost hodu atd.. Určitě není 

potřeba pravý oštěp, dřevěná násada od smetáku bohatě postačí. 


